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Op donderdag 24 juni 2021 hield de Commissie voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media 

een hoorzitting over het jaarverslag 2020 van het Vlaams Audiovisueel Fonds.  

 

De presentatie bij de toelichting is te vinden op de dossierpagina van dit commis-

sieverslag op www.vlaamsparlement.be. 

 

(Deze commissievergadering werd als videoconferentie georganiseerd.) 

I. Toelichting  

1. Inleiding 

Frederik Beernaert, zakelijk leider van het VAF, geeft aan dat 2020 voor het Vlaams 

Audiovisueel Fonds een jaar vol onverwachte zaken was. Naast de pandemie was 

er ook de opvolging van Erwin Provoost.  

 

Vanaf maart lag de focus van het VAF op de continuïteit van de werking, zodat het 

ondanks de lockdown kon blijven werken en steun toekennen. Die continuïteit was 

mogelijk door een aantal investeringen in digitalisering in de vorige jaren en door 

de grote inzet van het hele VAF-team, dat helemaal moest omschakelen naar een 

telewerksituatie. 

 

De tweede focus lag op de effecten voor de sector en de steun op korte en lange 

termijn, met daarin drie grote luiken: het noodfonds en de coronamaatregelen, het 

voorbereiden van relancemaatregelen en het voorbereiden van het garantiefonds. 

Dat garantiefonds, waar men terechtkan in geval van schade ten gevolge van een 

coviduitbraak op een set, was een groot succes, zeker in de eerste maanden van 

het jaar. 

 

Binnen de steunmaatregelen is er een onderscheid tussen de VAF-enveloppe en 

het noodfonds. De VAF-enveloppe gaat om maatregelen die niet louter financieel, 

maar ook praktisch van aard waren. Het gaat dan bijvoorbeeld over een aange-

paste uitbetaling van de steun om cashflow te garanderen en over aanpassingen 

in investeringen en investeringsverplichtingen. Daarnaast is er een wekelijkse 

nieuwsbrief met info over zowel VAF- als niet-VAF-maatregelen. Daarvoor is ook 

goed samengewerkt met Cultuurloket. 

 

Binnen de VAF-maatregelen is een aantal middelen herschikt. Met betrekking tot 

de ‘slate funding’ is 2,2 miljoen euro intern herschikt. De distributiepremie – een 

extra premie om films in de markt te kunnen zetten die binnenkort uitkomen of die 

zijn uitgekomen in de tussenperiode toen de cinema’s even open waren – was 

mogelijk door een herschikking van de middelen van promotie en communicatie. 

Verder is er nog de springplankpremie: 34.000 euro die normaal wordt ingezet 

binnen de publiekswerking, maar nu is ingezet als lockdownpremie voor kleine 

vertoners die niet onder het noodfonds vielen. Tot slot is er het innovatieatelier 

talentontwikkeling. 

 

Met noodfondsmiddelen vanwege de Vlaamse Regering heeft het VAF heel wat 

maatregelen kunnen nemen. Op het vlak van creatie is er een reglement uitge-

werkt voor zowel het Filmfonds, het Mediafonds als het Gamefonds. Men kon er 

onder andere terecht voor schade door annuleringsvergoedingen, compensaties 

voor freelancers en productieverlies. Daarnaast gaat het ook over financieringste-

korten, bijvoorbeeld wanneer distributeurs zich uit producties hebben moeten te-

rugtrekken. Ook daaraan heeft het VAF noodfondssteun verleend. Binnen de 

publiekswerking heeft het de organisaties en de structurele werkingen die meerja-

rig ondersteund worden, op basis van een dossier van hun verliezen tijdens de 

https://www.vlaamsparlement.be/link?id=13489
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pandemie een vergoeding uitgekeerd. Tot slot heeft het VAF een aantal arthouses 

die het meerjarig ondersteunt, een vaste premie toegekend. 

 

De Vlaamse Regering stelde in totaal 6,9 miljoen euro ter beschikking: ongeveer 5 

miljoen euro van minister van Cultuur Jan Jambon en 1,9 miljoen euro van minister 

van Media Benjamin Dalle. Dat bedrag is vrijwel volledig uitgegeven. Alleen van de 

middelen voor publiekswerking is een klein deel niet uitgegeven. 

2. COVID-19-opvolging en nieuwe initiatieven 

Karla Puttemans, hoofd Creatie van het VAF, geeft aan dat ze in 2020 meer geld 

heeft kunnen uitgeven dan anders, doordat middelen die niet konden worden be-

steed wegens corona, naar de creatieafdeling zijn gestroomd, de afdeling die bij 

uitstek geld aan de sector geeft.  

 

In 2020 hebben het VAF en de sector zowel hun werking proberen te continueren 

als andere paden bewandeld. Zo is er bij de indieningen voor creatiesteun nooit 

eerder een zo hoog aantal verwerkt. Het Mediafonds maakt ongeveer een zesde 

van de aanvragen uit. Er is voor het eerst sinds het bestaan van het VAF geëxpe-

rimenteerd met slate funding. Daarin werd een pakket aan projecten van een pro-

ducent in één beweging goedgekeurd. In totaal waren er 24 inzendingen, waarvan 

er twaalf werden gesteund voor iets meer dan 2 miljoen euro.  

 

Het VAF werd in september 2020 ook geconfronteerd met de opstart van Streamz. 

Daar moest het snel schakelen, omdat een van de grote principes binnen het Media-

fonds is dat wat men steunt, in open net wordt aangeboden. Op korte termijn werd 

een oplossing gevonden – in overleg met het kabinet, de sector en de omroepen – 

om dat principe te kunnen handhaven, maar toch open te staan voor producties in 

samenwerking met Streamz. Projecten met Streamz kunnen ingediend worden, 

maar moeten in de fase van productiesteun ook vergezeld zijn van een opennet-

zender, zodat ook de opennetuitzending gegarandeerd wordt. De sector werkte 

hard door, waardoor nieuwe ideeën ontstonden, zoals lockdownkortfilms en 

COVID-19-minireeksen. 

 

Het VAF zette zich extra in voor documentaire, in de vorm van een outreachpremie. 

Dat is een premie van 4000 euro die producenten met hulp van buitenaf in staat 

stelt om een documentaire ook tot bij een publiek buiten de klassieke documentai-

rekijkers te brengen. Daarnaast startte het VAF een innovatieatelier. Het verleidt 

storytellers uit de klassieke media om tijdens corona te experimenteren met inno-

vatieve formats, onder begeleiding van experten. Verder is er Ket & Doc, waarbij 

beginnende filmmakers jaarlijks in samenwerking met Ketnet en JEF een vijftal do-

cumentaires voor kinderen maken. Ze krijgen een productiepremie uit het Media-

fonds. De eerste lichting is in 2020 in première gegaan. Tot slot is er vorig jaar ook 

een nieuwe wildcard ‘scenario’ bedacht. De wildcards zijn uitgegroeid tot de oscars 

van de filmscholen. Het VAF wil absoluut inzetten op scenario en achtte het hoog tijd 

om ook voor afstuderende scenaristen een wildcard in het leven te roepen. 

 

Voorts worden sommige zaken die in 2020 zijn voorbereid, pas dit jaar uitgerold. 

Zo worden nu ook webseries in samenwerking met andere mediaspelers toegela-

ten. Voorheen moest daar een Vlaamse omroep bij betrokken zijn, wat een barrière 

bleek te zijn. Voor andere producties – fictiereeksen, maar ook documentaire en 

animatiereeksen – is beslist om in de eerste fase de verplichting los te laten dat 

een omroep al interesse moet hebben getoond. Met de animatiesector is er overleg 

over de specificiteit ten opzichte van ‘live action’. Daar geldt een aantal andere 

wetmatigheden, waar het VAF gerichter naartoe wil werken. Er is een nieuw sys-

teem uitgedokterd voor de lange fictiefilm, in overleg met de sector. En er is de 

‘crossover pitch’ die het VAF organiseert, samen met andere organisaties, waarbij 
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de bottomline is dat mensen uit een bepaalde artistieke discipline de crossover 

maken naar een andere discipline. Die formule is nu erg uitgediept. 

 

De gamesector blijft groeien en wordt almaar interessanter. Eind 2020 is een pro-

ject ontwikkeld om nieuwe startups van gamebedrijfjes een duw in de rug te geven. 

Daarbij wordt in coaching voorzien op het vlak van zakelijke, juridische en marke-

tingaspecten. Vijf beginnende studio’s zetten via dat crossover lab hun eerste stap-

pen in een professionele context. 

 

Het VAF heeft ook sterk gewerkt op gender en inclusie. De spreker nodigt de com-

missieleden in dat verband warm uit op het sectormoment op 29 juni 2021, in 

samenwerking met het departement en de kabinetten Cultuur en Media. 

 

Tot slot is het VAF internationaal voorloper in het aanreiken van tools aan de sector 

om duurzamer te filmen en te produceren. Zo bestaat er al jaren een ecocalculator, 

die inmiddels aan vernieuwing toe is. Het VAF heeft via zijn internationale reputatie 

op dat vlak een netwerk opgebouwd van een aantal audiovisuele fondsen in Europa, 

om onder zijn leiding samen een nieuwe ecocalculator uit te bouwen. Die zal inter-

nationaal uitgerold kunnen worden en is ook flexibeler met betrekking tot de ver-

schillende genres. 

3. Promotie en publiekswerking 

Frederik Beernaert gaat in op de promotie en publiekswerking. Na een sterk begin 

van het jaar 2020 zijn veel festivals en zowat alle beurzen uitgesteld of online 

gegaan. Het team Communicatie heeft daarom sterk geïnvesteerd in de opbouw 

van een ‘digital first’-aanpak. Er is gewerkt rond flandersimage.com, maar ook het 

promotieplatform screener.be is volledig vernieuwd. Op het jaarlijkse ondemand-

presentatieplatform Connext kunnen vele genodigden uit de hele wereld kennis-

maken met de projecten die de Vlaamse producenten in ontwikkeling hebben. In 

2020 moest het helemaal worden omgevormd, naar het volledig digitale Re>Con-

next. Dat was ook zeer succesvol, met nieuwe deelnemers en meer streamers. 

Verder was er ook nog een vernieuwde aanpak van de digitale nieuwsbrieven. 

 

Wat de publiekswerking betreft, startte in 2020 een nieuwe beleidsperiode voor de 

meerjarige werking. De organisaties konden niet doen wat ze hadden gehoopt, maar 

er was toch een brede waaier aan creatieve digitale initiatieven en zogenaamde 

anderhalvemeteroplossingen. Er was ook een heel fijn solidariteitsgevoel van de 

publieksorganisaties voor het publiek en voor elkaar. Tot slot zijn de toeschouwers-

aantallen voor filmvertoningen in arthouses tot en met 2019 in zeer stijgende lijn 

gegaan. Hopelijk kan het bioscoopbezoek nu weer worden aangezwengeld. Het VAF 

zal daaromtrent ook een actie opstarten: We Love Cinema. 

4. Toekomstvisie 

Koen Van Bockstal, directeur-intendant van het VAF, zal aangeven waar VAF 2.0 

naartoe wil, met ambitie voor talent en sterke verhalen. Er zal ingezet worden op 

innovatie en durf. Het VAF blijft pleiten voor een audiovisuele en een gamesector 

die door Vlaanderen worden beschouwd als een cultureel en economisch speer-

punt. Het terugverdieneffect van de sector is spectaculair. Het VAF moet bovendien 

nog meer dan vandaag gezien worden als een zeer betrouwbare partner voor de 

sector en voor het beleid.  

 

Ook belangrijk is dat er wordt ingezet op de volledige waardeketen, van aan het 

prille idee tot aan de kijker. 

 

Toch zullen er keuzes moeten worden gemaakt voor de toekomst. Om te beginnen 

wil het VAF inzetten op nieuw en gevestigd talent. Dat blijft de kerntaak. Er moeten 
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ook voldoende tijd, middelen en begeleiding worden ingezet voor sterke en ver-

rassende verhalen. Het VAF wil zijn bestaande kenniscentrum uitbouwen tot het 

kenniscentrum ‘par excellence’ voor de hele sector. Enigszins een koerswijziging is 

dat het promotiebeleid nog meer in functie van een breed en divers publiek wordt 

opengetrokken. Het VAF moet nog meer een bruggenbouwer worden tussen de 

audiovisuele sector en de omroepen. Tot slot staat ook een inhaalbeweging voor 

documentaire, animatie en Filmlab nadrukkelijk op de agenda. 

 

Kiezen voor innovatie gaat niet alleen over technologische ontwikkeling maar ook over 

innovatie op het vlak van storytelling, kruisbestuiving tussen genres en crossover.  

 

Het VAF heeft ook stevige ambities met betrekking tot het Gamefonds. Vanuit lou-

ter economisch standpunt zijn games vandaag groter dan de muziek- en de film-

industrie samen. Vlaanderen is weliswaar voorloper in Europa met het Gamefonds, 

maar het is hoog tijd om het fonds uit te bouwen tot een derde poot van het VAF, 

met voldoende ambitie.  

 

Ook voor maatschappelijke verantwoordelijkheid is er oog. Dat gaat over duur-

zaamheid, maar ook over inclusie. Het VAF 2.0 wil met de sector en de overheden 

veel meer werken aan de randvoorwaarden voor een gezond ondernemingskli-

maat. Het gaat dan over bestedingsverlichtingen, over het auteursrecht, over de 

taxshelter 2.0. Tot slot wil het VAF een open en verwelkomend huis blijven en, 

waar dat nog niet zo is, worden. De kernwaarden zijn openheid, professionaliteit, 

diversiteit, innovatie en verbinding. 

 

Voor de volgende beheersovereenkomst zijn er twee grote thema’s. Het moet de 

ambitie zijn om als Vlaanderen met film, tv-series en games een kwaliteitslabel uit 

te bouwen dat zowel nationaal als internationaal herkenbaar en gewild is. Het is de 

nadrukkelijke ambitie om de culturele uitstraling en het marktaandeel van de 

Vlaamse films, tv-series en games te verhogen. Dat kan onder meer door blijvend 

in te zetten op nieuw en gevestigd talent, succes na te streven via sterke en unieke 

verhalen, en het Gamefonds volwaardig uit te bouwen. Naast een substantiële ver-

hoging van de middelen van dat Gamefonds wordt ook een ambitieuze update van 

het Gameplan verwacht van de Vlaamse overheid. Verder zijn er ook pistes te 

bedenken op het vlak van economische ondersteuning. 

 

Momenteel zorgt Flanders Image voor een intensieve ondersteuning van de audio-

visuele content in het buitenland, maar het VAF wenst ook de expliciete opdracht 

te krijgen om in te zetten op de ondersteuning van Vlaamse films, tv-series en 

games in het binnenland. Er komt een verdere uitbouw van het kenniscentrum, 

met een focus op drie zaken: kennis van het publiek; zicht op de noden en sleu-

telgegevens van de productiesector en businessmodellen; en samenwerking met 

de sector en de academische wereld.  

 

Vlaanderen moet tot een overkoepelende beleidsvisie en ondersteuning van verto-

nersbeleid komen. Die ontbreken vandaag. Verder wil het VAF maatschappelijke 

thema’s transversaal inbouwen in het beleid, met een focus op de impact en de 

resultaten daarvan. Screen Flanders moet over gelijkwaardige middelen beschikken 

als screen.brussels en Wallimage. Screen Flanders was in ons land immers lange tijd 

de beste leerling van de klas, maar blijkt nu het zwakkere broertje te zijn. 

 

Er wordt gestreefd naar een ander type beheersovereenkomst dan vandaag, na-

melijk veel meer geïntegreerd tussen de drie bestaande fondsen en op hoofdlijnen. 

Ambitieuze strategische doelstellingen moeten er zijn, maar enige terughoudend-

heid is op zijn plaats jegens te veel operationele doelstellingen met erg veel detail, 

gezien het ongelooflijke tempo waarmee de sector vandaag evolueert. Een sub-

stantieel gedeelte van het budget moet worden voorbehouden om heel snel te 

kunnen schakelen in functie van de uitdagingen van de sector. Koken kost geld. 
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Om trots te kunnen zijn op zijn films, tv-producties, documentaires en games moet 

Vlaanderen met vergelijkbare middelen als gelijkaardige landen werken. Op dat vlak 

komt Vlaanderen bekaaid uit een uitgebreide benchmark met Oostenrijk, Nederland, 

Denemarken en Zweden.  

 

Het jaarlijkse sectoroverleg moet vervangen worden door een gericht structureel 

overleg op veel frequentere basis. Verder wordt gepleit om een structureel overleg 

met de filmscholen op te zetten.  

 

Het VAF is heel enthousiast over podcasts en wil ook graag die opdracht krijgen. 

Het heeft daarover een kleine marktstudie besteld, waarvan de resultaten in okto-

ber 2021 worden verwacht. Voorts worden de publiekswerking en het bioscoopbe-

leid herbekeken. Vanaf het najaar is er het engagement om werk te maken van 

een doorgedreven geïntegreerde werking binnen het VAF en een benchmarking 

met de internationale fondsen. 

 

Het VAF is qua overheadkosten een van de beste leerlingen van de klas van de 

hele Vlaamse overheid. Dat mag echter geen excuus zijn, en vooral geen molen-

steen worden. Vandaag ligt de overhead, inclusief de coronamiddelen, op 7 pro-

cent. In vergelijking met de buitenlandse collega’s komt men er hier eigenlijk 

bekaaid uit, ook als men kijkt naar het takenpakket van het VAF. De performantie 

moet bewaard worden, besluit Koen Van Bockstal.  

II. Bespreking 

1. Vragen en opmerkingen uit de commissie 

1.1. Katia Segers 

Een eerste vraag van Katia Segers betreft de arthouses, waar het VAF hard op 

inzet. Een heel belangrijk aspect voor cultuurhuizen wordt in de komende jaren 

ventilatie, als gevolg van de coronacrisis. De arthouses kunnen geen beroep doen 

op de FoCI-middelen. Heeft het VAF daar al over nagedacht? Hoe kunnen de 

arthouses daarin ondersteund worden? 

 

Het commissielid vindt het outreachproject voor documentaires zeer interessant. 

Kan het VAF er meer details over geven?  

 

In 2020 is een nieuwe generatie filmmakers afgestudeerd die door corona nog 

weinig of niets heeft kunnen doen. De wildcard voor scenario kan in dat verband 

een mooie incentive zijn. Maar hoe kunnen de aanstormende studenten en talenten 

nog meer ondersteund worden? 

 

Er is gesproken over het bouwen van bruggen met de VRT. Hoe ziet het VAF dat 

concreet? En hoe zal dat gebeuren met Streamz? Worden ook daarmee gesprekken 

gevoerd? 

 

Het is goed dat er wordt ingezet op het Gamefonds en de gamesector, een van de 

belangrijkste sectoren van de culturele industrie in Vlaanderen. Op federaal niveau 

wordt in dat verband de discussie gevoerd over de taxshelter. In welke mate zou 

de ene begunstigde daarvan kunnen kannibaliseren op de andere?  

 

Dat Screen Flanders niet meer de beste leerling van de klas is, is vooral een effect 

van de besparingen in Vlaanderen. Zijn er daarnaast een flinke injectie en inhaal-

beweging vanwege Brussel en Wallonië te melden? 
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Het project Happening van Jan Verheyen werd gunstig beoordeeld door een experten-

commissie. Het project van diens echtgenote werd niet goedgekeurd, maar later 

aangevochten in de raad van bestuur. Zoiets was nooit eerder gebeurd. Kunnen 

de sprekers daar toelichting bij geven? Hoe zal het VAF zijn governance zo organi-

seren dat de screening maximaal door experten blijft gebeuren? 

 

De gamingindustrie in Vlaanderen houden, is een complex verhaal. Er moet naar het 

onderwijs worden gekeken. Er wordt al enkele jaren ingezet op meer meisjes in het 

STEM-onderwijs. Katia Segers pleit veeleer voor een inzet op STEAM, met toevoe-

ging van de A van Art. Jongeren moeten zien dat inzetten op informatica en da-

taknowledge niet alleen een zaak is van technologie, maar ook een zeer creatieve 

job kan worden. Hopelijk is dat op 29 juni een van de praktische aanbevelingen. 

 

Hoe verloopt de samenwerking met Netflix en andere topspelers, naast deze met 

de VRT en Streamz? Zijn er gesprekken? Dat is minstens even belangrijk voor de 

internationale uitstraling van Vlaanderen, van de Vlaamse creatievelingen en indu-

strie. Worden zij gestimuleerd door buitenlandse bedrijven? 

 

Het is zeer goed om de relancemiddelen in te zetten op productie, maar die pro-

ducten moeten wel getoond worden. In de arthousecinema’s de ventilatie in orde 

brengen is een eerste goede stap. Wat is de visie daarop? Hoe zal men de pro-

ducten matchen met toonplekken? Hoe zal men er een duurzaam project van ma-

ken na de twee jaar met relancemiddelen? 

 

Wat overhead betreft, wordt gewaarschuwd voor burn-outs. De beheersovereen-

komst verwacht ontzettend veel van het VAF: kenniscentrum, investeren in onder-

zoek, duurzaam filmen, diversiteit en inclusie, talentontwikkeling, en dat allemaal 

tegelijk. Wat heeft het VAF echt nodig? Kan het dit allemaal blijven garanderen 

met die beperkte omkadering, zonder problemen binnen de organisatie? 

1.2. Manuela Van Werde 

Manuela Van Werde is aangenaam verrast door de stevige portie ambitie, en met 

name zeer gecharmeerd door het aangehaalde innovatieatelier voor storytellers, 

en de wildcard voor scenaristen. Ook het belang van het Gamefonds is groot. We-

reldwijd gaat het gaat immers om een miljardenindustrie. Wat zijn in dat verband 

de verwachtingen met betrekking tot de taxshelter voor games? Wat betekent die 

mogelijke taxshelter voor de budgetten? Zal de ene sector niet kannibaliseren op 

de andere? Heeft het VAF momenteel voldoende mogelijkheden om bovenop de 

dotaties van de overheid extra financiering te vinden? Is daar vraag naar? 

 

Wat is de projectie van inkomsten uit de bestaande investeringsverplichtingen en 

wat is de geschatte impact van de komst van nieuwe spelers als Disney+?  

 

Er is momenteel een heel strikte scheiding tussen het Mediafonds en het Filmfonds. 

Is die scheiding houdbaar, gezien de evolutie in het landschap? Hoe kan er gezorgd 

worden voor een blijvende focus op film, toch een Vlaams kwalitatief exportproduct 

bij uitstek? 

 

Tijdens de hoorzitting over het voorstel van resolutie over het uitzetten van een 

sterk en duurzaam relanceplan voor de culturele en creatieve sector (Parl.St. 

Vl.Parl. 2020-21, nr. 473/4) hebben verschillende spelers gewezen op het gevaar 

van een braindrain. Hoe hard heeft de coronacrisis op dat vlak toegeslagen in de 

audiovisuele sector? Is er veel expertise vertrokken? Verwacht het VAF dat die 

mensen nog zullen terugkomen? 

 

Zijn er zaken uit het memorandum die door corona vertraging hebben opgelopen, 

zoals de uitrol van het jongerenproject De FilmClub?  
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Tot slot merkt Manuela Van Werde een verandering op in verband met podcasts. 

Een tijdje geleden kon het VAF daar geen budgetten voor vrijmaken. Nu denkt het 

blijkbaar wel in die richting. Dat verheugt de spreker bijzonder. 

1.3. Karin Brouwers 

Karin Brouwers vindt het voorliggende jaarverslag puik en overzichtelijk. Het geeft 

een inkijk in een boeiende sector. Ze feliciteert het VAF ook voor zijn diversiteits- 

en inclusiebeleid, dat zijn vruchten blijkt af te werpen.  

 

Anderzijds stond recent in Rekto:Verso een stuk met de titel ‘(V)afgesloten deu-

ren’, dat aangaf dat er toch nog altijd onvoldoende aandacht wordt besteed aan 

diversiteit. De kritiek luidde onder meer ook dat het Gamefonds zich volledig op 

bedrijven richt en dat het geen ingang biedt voor diverse profielen om te groeien 

en te floreren. Kan het VAF die kritieken weerleggen? Naast racisme en seksisme 

vraagt Karin Brouwers ook aandacht voor mensen met een beperking. Ze hoopt 

dat acteurs en actrices met een beperking meer kansen krijgen om gewone rollen 

te spelen. Dat kan ook meegenomen worden als een aandachtspunt in de volgende 

beheersovereenkomst.  

 

Koen Van Bockstal wil zeer terecht iets doen met het sectoroverleg. Dat het VAF 

een belangrijke rol wil spelen met betrekking tot podcasts, steunt Karin Brouwers 

eveneens ten volle. Kunnen de sprekers wat dieper ingaan op de promotie van film 

en cinema? Hoe zal die campagne verder lopen? Welke rol ziet het VAF voor zichzelf 

in de promotie van film en cinema in het binnenland? 

 

Het Gamefonds is altijd enigszins het kleinere broertje in het VAF-huis geweest. 

Welk ambitieniveau heeft het VAF precies voor dat fonds? Hoe ziet het de rol die 

het fonds moet spelen in de komende beheersovereenkomst? Hoe evalueert het 

VAF het Actieplan Gaming? 

 

Uit het jaarverslag 2020 blijkt dat ruim 70.000 euro van het coronanoodfonds nog 

niet besteed is. Zijn die middelen ondertussen wel besteed?  

 

Wat Streamz betreft, gelden er momenteel interim-afspraken. Maar er is sprake 

van een studie over mogelijke opties voor een algemene oplossing. Is die studie al 

klaar? Wat zijn de aanbevelingen? 

1.4. Steven Coenegrachts 

Steven Coenegrachts is heel blij met de extra ambities voor gaming. Hoe kijkt het 

VAF in dat verband naar de federale discussie over de taxshelter? En hoe kijkt het 

naar de vrees dat het budget simpelweg zou verschuiven vanuit andere sectoren 

naar gaming?  

 

In het kader van inclusie is er ook de ambitie om meer personen met een migra-

tieachtergrond te betrekken in de besluitvorming. Hoe denkt het VAF daarop in te 

spelen? 

 

De kijkgewoontes zijn veranderd. Binge watching maakt dat mensen sneller op 

zoek gaan naar nieuwe content, waardoor er steeds meer vraag is om sneller con-

tent te leveren. Verandert dat ook de aanpak van het VAF? Moet er anders met 

budgetten worden omgegaan?  

 

Een laatste punt betreft dubbing. Streamingplatformen dubben in Noord-Nederlands, 

niet in de standaardtaal. Minister Benjamin Dalle heeft aangekondigd om daarover 

in overleg te gaan met het VAF. Is dat al gebeurd? Zo ja, wat waren de conclusies 

van dat overleg? 
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1.5. Elisabeth Meuleman 

Ook Elisabeth Meuleman verwijst naar het artikel in Rekto:Verso dat aanklaagt dat 

er nog altijd geen weerspiegeling is van de diversiteit in de samenleving. Kan er al 

iets gezegd worden over de werkgroep Inclusie en Diversiteit? Komt daar een con-

creet plan van aanpak uit voort om bepaalde evenwichten te realiseren? Welke 

elementen zal dat bevatten?  

 

In de cijfers uit het jaarverslag zit wel een goede evolutie, maar het gaat dan vooral 

over vrouwelijke makers, regisseurs en scenaristen. Zijn er ook plannen om te 

kijken naar gender en diversiteit binnen de rest van de crew? Wordt zoiets gemo-

nitord? Zijn er cijfers over de etnisch-culturele achtergrond?  

 

In het systeem van slate funding zaten ‘soft’ quota. Heeft dat gewerkt? Plant het 

VAF een verdere toepassing ervan?  

 

In de game-industrie zijn de cijfers helemaal problematisch. Welke inspanningen 

worden daar gedaan? Wat kan er op korte termijn gedaan worden? 

 

Ten slotte verwijst Elisabeth Meuleman nog naar de calculator om de duurzaamheid 

van producties te meten, Eureca. Die zou eind 2021 operationeel zijn. Wat zijn de 

ambities van het VAF daarmee? Worden producenten gestimuleerd om aan hun 

duurzaamheid te werken? Wordt daarvoor in ondersteuning voorzien? 

2. Antwoorden van het Vlaams Audiovisueel Fonds 

Koen Van Bockstal antwoordt eerst op de vraag over het bruggenbouwen met de 

VRT en de situatie met Streamz. Hij heeft kort na zijn indiensttreding bij het VAF 

meteen een heel open en constructief gesprek gehad met gedelegeerd bestuurder 

van de VRT Frederik Delaplace. Dat deden ze aan de hand van een lijst met punten 

uit de beheersovereenkomst waarvan het VAF samen met de VRT werk wil maken. 

Koen Van Bockstal geeft twee voorbeelden. Ten eerste is er de al genoemde cam-

pagne We Love Cinema, waar de VRT en DPG Media meteen hun steun aan gege-

ven hebben, vanuit de optiek dat de Vlaamse films en de Vlaamse tv-series door 

dezelfde mensen worden gemaakt en dat men die sector een boost wil geven. Het 

tweede voorbeeld zijn de lockdownseries en andere zaken die tijdens de corona-

crisis zijn ontstaan. Het VAF heeft voorgesteld om dat initiatief voort te zetten en 

is nu in gesprek met de VRT, DPG Media en SBS om te kijken of men opnieuw zulke 

innovatieve projecten kan opzetten, deels met relancemiddelen. Dat heeft drie doel-

stellingen: niet kwijtspelen wat er qua creativiteit is kunnen gebeuren in de crisis; 

samen met de omroepen werken aan talentontwikkeling; en inzetten op innovatie. 

 

Wat de taxshelter betreft, is het VAF zich bewust van het potentieel. Kannibalise-

ring valt nooit uit te sluiten. Uit onderzoek blijkt echter dat wie aan taxshelter wil 

doen voor de filmsector niet noodzakelijk geïnteresseerd is in taxshelter voor de 

gamingsector en omgekeerd. De vrees dat het automatisch communicerende vaten 

zijn, leeft ook bij de producenten maar is vrij irrationeel. Het VAF heeft indicaties 

van het tegendeel. De pot kan daardoor juist groter worden. De taxshelter is sowieso 

een technisch dossier. Een groot deel van de terugval gebeurt vooral in Wallonië. 

Men moet daar heel voorzichtig mee omspringen.  

 

Benchmarken met de Europese fondsen moet zeer grondig gebeuren en is zeer 

belangrijk. Na die oefening kan Koen Van Bockstal daar dieper op ingaan tijdens 

een volgende hoorzitting.  

 

Er werd gesproken over Screen Flanders en screen.brussels. Screen Flanders stelt 

vast dat het niet meer de eerste maar de derde van het peloton is. Dat heeft ab-

soluut te maken met de besparingen in Vlaanderen. Koen Van Bockstal wil zich 
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daar niet zomaar bij neerleggen, aangezien het instrument zijn deugdelijkheid 

heeft bewezen. De producenten die er een beroep op doen, zijn in de eerste plaats 

economische bedrijven. Het zijn economische entiteiten met enige affiniteit met 

het VAF en met Screen Flanders, maar uiteindelijk gaan ze waar het geld zit. Men 

moet opletten dat ze niet allemaal naar de andere kant van het land verhuizen. 

Met alle begrip voor de besparingen, schieten ze zo hun doel wel voorbij. Wie be-

spaart, moet de effecten juist inschatten. Koen Van Bockstal pleit ervoor om Screen 

Flanders opnieuw naar het oorspronkelijke niveau te tillen. Dat is een inspanning, 

maar geen gigantische.  

 

Over de governance van het VAF is veel geschreven in de media, maar dat was 

niet altijd correct. Het thema zal uitvoerig worden behandeld tijdens de volgende 

raad van bestuur. Er is een advies gevraagd aan de regeringscommissaris.  

 

Het andere type beheersovereenkomst hangt samen met de vraag naar verande-

rend kijkgedrag en de schotten tussen het film- en het mediafonds. Dat is exact 

wat bedoeld wordt met een ander type beheersovereenkomst, namelijk flexibeler 

omgaan met de dingen. Er is de bezorgdheid dat bij het verdwijnen van schotten 

al het geld naar tv-series zou gaan en niets meer naar films. Maar daar gaat het 

niet over, vindt Koen Van Bockstal. Men zou dat kunnen oplossen met bodems of 

plafonds, dus minimale en maximale percentages. Dat zou een beveiliging kunnen 

zijn voor de investeringen in films of tv-series of voor de kwetsbare genres.  

 

Op dit moment werkt het VAF op een heel geïntegreerde manier en heeft het een 

percentage overhead in het Film-, Media- en Gamefonds. Dat is echter maar een 

theoretische oefening. Het VAF is immers één organisatie en gooit dat allemaal bij 

elkaar. Het is idioot dat men dat allemaal moet terugrekenen, met maar één hr-

systeem. Het zou logischer zijn om nog veel systematischer geïntegreerd te werken. 

 

Bovendien zijn er een toenemende hybridisering en kruisbestuiving in de sector. 

De grenzen tussen film, tv-serie, miniserie en gamewereld zijn niet houdbaar. De 

gamewereld zal overal doordringen. Men moet opletten dat men niet in een keurs-

lijf terechtkomt van regeltjes en kaders die het onmogelijk maken om flexibel om 

te springen met de uitdagingen in de sector. De achterliggende gedachte is om 

voldoende autonomie en bewegingsruimte aan het VAF te geven om te kunnen 

inspelen op de veranderingen en er proactief aan mee te werken, in plaats van 

achter de feiten aan te lopen. Het VAF is heel lang een proactieve partner geweest 

die kon meehelpen en de katalysator kon zijn, maar dreigt nu te stagneren. Dat 

mag men niet laten gebeuren.  

 

Binnen het VAF is enkel wat gedaan wordt rond duurzaamheid anders gefinancierd, 

namelijk met Europese middelen. Er zal naar andere financieringsmiddelen gezocht 

worden.  

 

Op de projectie van de inkomsten uit de bestedingsverplichting kan de spreker nog 

geen vast bedrag plakken. Er is nauw contact tussen de VAF, het kabinet en de 

EFAP om ervoor te zorgen dat men zo nauwkeurig mogelijk weet wat er in alle 

Europese landen gebeurt. Er wordt getracht om een aanzienlijk stuk boven de do-

tatie uit te komen. Hoeveel precies is echter nog niet met zekerheid te zeggen. 

 

Er is niet meteen een zicht op een eventuele braindrain uit de audiovisuele sector 

en de gamesector. Doordat de audiovisuele sector goed bleef functioneren, zal de 

uitval beperkt zijn. In de gamessector is de braindrain al langer aan de gang. Dat 

heeft alles te maken met het feit dat men over te weinig – economische – hefbo-

men beschikt om de games in Vlaanderen te houden. Er is de kwaliteitsvolle oplei-

ding in Howest en mooi initiatief in onder andere Genk. De gamebedrijven zwermen 

uit. De Gentse Larian Studios hebben op vier of vijf plaatsen wereldwijd een cel. 

Die zitten echt niet op het VAF te wachten. Als Vlaanderen het verschil wil maken, 
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zal dat niet alleen opgelost worden met het Gamefonds of door de minister van 

Media apart. Er zal dan nood zijn aan een gecoördineerde aanpak, ook wat het 

economische beleid betreft. 

 

Of het VAF dat allemaal moet doen, wordt in het midden gelaten. Dat is onderwerp 

van discussie en zal bij de beheersovereenkomst worden bekeken. Er zijn mooie 

voorbeelden in Finland, Noorwegen en Canada. Daar heeft men ecosystemen die 

de juiste ondersteuning krijgen. Het kan bijvoorbeeld een taxshelter zijn die ook 

de gamesector substantieel versterkt.  

 

Inzetten op podcasts kan, op voorwaarde van de nodige middelen. Met de be-

staande middelen is het onmogelijk. Mits de juiste financiering zal het VAF dat met 

heel veel plezier erbij nemen, en vindt het dat ook logisch. De minister van Media 

wil daar graag een gesprek over voeren. 

 

Wat Rekto:Verso betreft, heeft Koen Van Bockstal een stevig recht van antwoord 

gepubliceerd. Wie hem kent, weet dat zoiets niet zijn gewoonte is. Er volgt een 

gesprek met de mensen van Engagement Arts. In verband met diversiteit en in-

clusie vertrekt het VAF vanuit twee duidelijke principes. Het eerste is: iedereen in 

beeld. Dat is letterlijk iedereen: mannen en vrouwen; alle leeftijden en huidskleu-

ren; zonder en met beperkingen, mentaal en fysiek; zonder en met migratieach-

tergrond enzovoort. Dat is een heel duidelijke visie op inclusie. Het VAF moet ter 

zake een voorbeeldrol spelen. Maar de spreker pleit om niet naïef te zijn. Gezien 

het kleine gedeelte van de hele audiovisuele productie dat het VAF financiert, kan 

het dat probleem niet alleen oplossen.  

 

De campagne We Love Cinema is geen ‘one shot’, maar diende om de bioscopen 

te steunen. Ook de Vlaamse filmmaand past daarin. Het VAF kan de verantwoor-

delijkheid voor het geheel van grote bioscoopgroepen, arthouses, culturele centra 

en onafhankelijke bioscopen niet aan. Daarvoor ontbreken de mankracht en de 

middelen. Dat neemt niet weg dat er heel snel een plan kan komen. Onder meer 

met de relancepremie is een en ander mogelijk, maar beperkt, en opnieuw met de 

overheid te bespreken. Het VAF wil horen wat het moet doen. Men heeft er geen 

belang bij dat er vele cinema’s moeten sluiten. Voorlopig zal de soep niet zo heet 

gegeten worden als ze wordt opgediend, maar het is niet uitgesloten dat daar din-

gen moeten gebeuren, en men denkt erover na. 

 

De doelstellingen van de FilmClub zijn ambitieus, al zijn ze nog niet gerealiseerd. 

Dat heeft alles te maken met corona. Het VAF behoudt alle vertrouwen in de orga-

nisatie. Doordat er minder geld is uitgegeven, kan het project een half jaar langer 

lopen. Zo kunnen de doelstellingen wel worden gehaald. 

 

Wat de ambities voor het Gamefonds betreft, herhaalt de spreker dat de game-

industrie nog veel groter is dan de muziek- en filmindustrie samen, althans op 

basis van de economische cijfers. Het zou al fijn zijn als de middelen voor het 

Gamefonds vergelijkbaar zouden worden met die voor het Mediafonds. In combi-

natie met extra impulsen uit het Actieplan Gaming van de Vlaamse overheid en 

economische ondersteuning zou zoiets al ver kunnen leiden. Het zal gefaseerd 

moeten gebeuren.  

 

Steun van alle partijen om het Gamefonds die stap vooruit te laten zetten, is een 

must. Zo niet komt er een totale dominantie van Azië en de Verenigde Staten. Het 

is een kwestie van keuzes maken. Kleine of vergelijkbare landen zoals Finland en 

Noorwegen kozen resoluut voor de gamewereld. Het grote voordeel is dat een aan-

tal landen denkt: “laten we het doen zoals Vlaanderen.” Er moet echter opgelet 

worden om niet in het straatje van Screen Flanders terecht te komen. Daar gaf 

Vlaanderen een geweldige voorzet om vervolgens de voorsprong uit handen te 

geven. Dat zou niet verstandig zijn. 
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Over dubbing heeft het VAF zelf heel weinig te zeggen. Dat is een terechte ver-

zuchting van de acteursgilden. Kinderen in Vlaanderen worden geconfronteerd met 

Nederlandse dubbing. Waarom kan dat geen Vlaamse dubbing zijn? Het VAF be-

schikt echter niet over handvatten of middelen om die af te dwingen. Dit kan wor-

den meegenomen in de afspraken over de bestedingsverplichtingen.  

 

Het valt niet te ontkennen dat de game-industrie nog steeds een mannenbastion 

is, maar ook daar is een kentering ingezet. Het VAF moet natuurlijk werken met 

de gegevens die het heeft, maar onderneemt vandaag al heel wat tegen de stere-

otypes met betrekking tot inclusie en gendergelijkheid. Het is echter een wereld-

wijd probleem, nog meer in de game- dan in de film- en televisiewereld. 

Vlaanderen heeft daar nog achterstand in, en zo ook het VAF. Wat in Rekto:Verso 

stond, moet wel weer met een scheepslading zout genomen worden, schertst Koen 

Van Bockstal.  

 

De braindrain in de game-industrie is gewoon een feit en vormt een behoorlijke 

uitdaging. De gameafdeling van het VAF bestaat echter uit anderhalve vte en is 

dus niet gewapend om er iets aan te doen.  

 

STEAM zou inderdaad een aangenamere vorm van onderwijs zijn dan STEM, ant-

woordt de spreker op de suggestie van Katia Segers. Het VAF is in gesprek met 

Onderwijs. Dat kan tot aanbevelingen leiden, maar ook het Vlaams Parlement kan 

initiatieven nemen, merkt Koen Van Bockstal op. 

 

Samen met minister Benjamin Dalle heeft het VAF een introductiegesprek met Netflix 

gehad. Met Streamz zijn er al twee uitvoerige gesprekken geweest. De directeur 

van Streamz zal overigens in het panel zitten op de inclusiedag van het VAF. Een 

samenwerking met Streamz is zeer gewenst, al zal ze heel zorgvuldig moeten wor-

den ingevuld. Het VAF werkt met publieke middelen uit belastinggeld. Wat de men-

sen bijdragen aan de Vlaamse audiovisuele producties moeten ze vroeg of laat ook 

te zien krijgen. Wellicht moeten de huidige stringente regels ter zake worden her-

bekeken. De toegankelijkheid zou dan anders worden opgevat dan vandaag. 

 

Netflix heeft gevraagd om een presentatie te geven voor de Vlaamse producenten 

van wat het voor hen zou kunnen betekenen. Het VAF heeft daaraan meegewerkt. 

Dat is heel goed verlopen. Het VAF zal ook nog met andere partijen praten. 

 

Met de relancemiddelen kan heel wat worden gedaan met betrekking tot de ci-

nema’s. Er moet geëvolueerd worden naar een duurzaam verhaal. De ontwikkeling 

van een duidelijk bioskoopbeleid is in volle gang en gaat exact daarover. Er zijn al 

veel verschillende initiatieven, zoals het Distributiefonds en Flanders Image. 

 

Wat vandaag van het VAF verwacht wordt, is gewoon veel te veel. Er moet in alle 

rust en kalmte met de kabinetten gepraat worden om de cijfers te vergelijken met 

vergelijkbare fondsen. Zo heeft het Nederlandse Filmfonds alleen al vijftig vte in 

dienst, terwijl het VAF er samen nog geen dertig heeft voor zijn Filmfonds, Media-

fonds, Gamefonds, Flanders Image, Screen Flanders, een duurzaamheidscoördina-

tor enzovoort. Dat is totaal buiten verhouding. Het VAF heeft wel bijzonder 

gemotiveerd personeel. Ze zijn niet het best betaald in de sector. De motivatie en 

passie horen erbij, al moet er aandacht zijn voor de concurrentie. Talent moet op 

een passende manier worden verloond en aangetrokken.  

 

Frederik Beernaert beantwoordt de vraag over de arthouses. Het VAF heeft een 

zogenaamde zuurstofpremie voor kleinere bioscopen die nog geen structurele on-

dersteuning hebben. Die wordt op de raad van bestuur van 5 juli 2021 besproken. 

Een van de mogelijkheden betreft het ventilatiesysteem met het oog op een veilige 

heropening. Het gaat al bij al over beperkte bedragen.  
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Het is inderdaad onmogelijk om te onderzoeken of de taxshelter tot kannibalisme 

leidt. Belangrijker is om de bredere tendensen te bekijken. Uit de vele goede rap-

porten van het Departement CJM over taxshelter blijkt dat de daling voor de audio-

visuele sector zeer beperkt was, ongeveer 5 procent. Het VAF heeft dat gemerkt in 

de eigen dossiers. De taxshelter moet dus bekeken worden in een bredere context. 

Wat zal het grotere effect zijn van mogelijke economische invloeden in de komende 

jaren? De vennootschapsbelasting heeft hiermee te maken. Vorig jaar is iedereen 

zuinig geweest, dus is er misschien marge voor meer taxshelter. Dit is iets om op 

de langere termijn te bekijken. Hoe zal de federale overheid reageren?  

 

Nu zijn de bedragen tijdelijk verhoogd. Misschien was door de beperkingen taxshel-

ter voor kleinere bedrijven niet meer interessant omdat ze zo in een lagere schijf 

komen, waardoor er minder kapitaal wordt opgehaald. Het is belangrijker om de 

federale wetgeving in het oog te houden. De parameters moeten voldoende kapi-

taal mogelijk maken, dus voldoende koekjes in plaats van de koek te erg te ver-

delen. Hopelijk wegen de effecten van de coronacrisis de komende jaren niet te 

zwaar door op de economie en het opgehaalde taxshelterkapitaal. Zonder winst 

hebben bedrijven er geen belang bij. Het VAF is daarover meer bezorgd dan over 

de toevoeging van games aan het systeem. 

 

De niet-bestede middelen van het noodfonds waren gealloceerd voor publiekswer-

king. Het VAF mocht ze dus niet intern verschuiven. Het had geen richtlijnen ge-

kregen over overschot en onderbesteding. Achteraf kwam het bericht dat het de 

onderbesteding in mindering krijgt van de volgende dotatie. Aangezien het de re-

serve van vorig jaar heeft mogen overnemen, is dat in feite een nuloperatie. Die 

middelen zijn dus niet opnieuw ingezet, maar dat zou een algemene begrotings-

richtlijn zijn voor de onderbesteding van noodfondsmiddelen. Ze konden evenmin 

worden aangewend binnen de relance. 

 

De ecocalculator is makkelijker toe te lichten op een werkbezoek. Er wordt aan een 

Europees model gewerkt. Voor het VAF gaat het momenteel om een tool waarmee 

het de dading kan zien van bepaalde keuzes.  

 

Karla Puttemans geeft mee dat het VAF jaarlijks een tiental Vlaamse documentaires 

‘all the way’ steunt, dus tot en met de productiesteun. Die documentaires krijgen 

sinds 2020 een extra premie van 4000 euro. Met dat aparte rugzakje kunnen de 

producent en de maker samen een plan uitwerken om de documentaire tot bij 

andere types publiek te krijgen.  

 

Het VAF, Canvas en anderen zijn partner in het initiatief Filmpact, ontstaan in de 

sector. Er wordt knowhow aangeboden rond impactcampagnes. Het gaat om de 

inzet van documentaires voor maatschappelijke verandering. Deze documentaires 

met een sterke maatschappelijke toon zijn maar een deel van de documentaires 

die het VAF steunt. De documentaires kunnen net zo goed gaan over geschiedenis, 

wetenschap of cultuur. 

 

De outreachpremie is nog maar pas ingevoerd. De betreffende documentaires moe-

ten nog in productie gaan. Het is dus nog wat te vroeg om het effect te beoordelen.  

 

De wildcards zijn de kers op de taart, een beloning voor toptalenten. Door de wild-

cards komen ze in het vizier van de producenten, die op nieuw talent zitten te 

wachten. Zij kunnen vrij makkelijk instromen in de sector. 

 

De filmscholen leveren mensen voor het brede audiovisuele veld. Die willen niet 

per se allemaal aan de slag in de meer auteursgedreven creaties, die het VAF 

steunt. Dat is sowieso maar een segment.  
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Net onder die toplaag heeft het VAF nog heel wat programma’s waarin mensen hun 

eerste stappen kunnen zetten. Het heeft daarvoor enkele ateliers: animatie, fictie, 

scenario. Met de ‘cat and dog’-begeleiding, met betrekking tot korte documentaires 

voor kinderen, gaan vooral pas afgestudeerden aan de slag. Er is een summer-

school waar pas afgestudeerden de meer zakelijke aspecten leren. Er zijn een aan-

tal generieke initiatieven, zodat niet alleen de toptalenten hun weg vinden, maar 

ook anderen met de nodige knowhow worden omringd en kunnen uitgroeien tot 

grootse prestaties. 

 

Karla Puttemans poneert de vraag of het VAF zich op de top toelegt zoals de Formule 1 

in de autosport. Gewezen VAF-intendant Pierre Drouot zei al dat film- en televisie-

creatie voor de toptalenten is. Dat is nog altijd zo. Alleen moet men al die talenten 

de kans geven om zich te ontwikkelen.  

 

Het VAF steunt jaarlijks ongeveer tien documentaires, zeven of acht lange speel-

films en acht kortfilms. Het heeft voorts nog allerlei premies en stelt coproductie-

geld beschikbaar voor internationale films. Al bij al is het de spits van een hoge 

piramide. Gezien de middelen is dat onvermijdelijk. Zoals gezegd: gelijke kansen 

voor gelijk talent bij de start. Daar zal zeker aan gewerkt worden. 

 

Sinds jaar en dag zijn de VAF-jury’s en -commissies helemaal in genderevenwicht. 

Het VAF probeert mensen met een andere etnisch-culturele achtergrond te betrek-

ken. Het is niet altijd gemakkelijk om ze te vinden. Het VAF mikte bij de laatste 

samenstelling op minstens een op de tien leden met een andere etnisch-culturele 

achtergrond. Dat is een minimum dat meestal behaald wordt.  

 

Het vinden van mensen met een migratieachtergrond is een zorg. Samen met 

Mediarte wordt daarop ingezet. Het VAF wil voor zijn interne werking dat aspect 

meer kunnen meten. Gender is in kaart gebracht, zeker voor de makers. Cast en 

crew worden pas achteraf gezocht. Na een productieondersteuning duurt het vaak 

tot drie jaar en meer voor een productie effectief wordt gemaakt. De cast en crew 

ontglippen een beetje aan de rechtstreekse impact van het VAF. Ook dit wordt 

samen met Mediarte bekeken. 

 

Het VAF wil de eigen data screenen op diversiteit bij de makers, maar daar spelen 

privacyissues mee. Men zal veeleer moeten rekenen op vrijwilligheid om een cate-

gorie te bepalen. Elke categorie moet duidelijk en helder gedefinieerd worden. Daar 

is al wat veldwerk rond gebeurd. Het VAF hanteert net als de SERV en de VRT de 

VESOC-definitie. Deze geeft duidelijk aan wie kan beschouwd worden als persoon 

met een andere etnisch-culturele achtergrond. Het gaat om personen met één ou-

der of twee grootouders met een andere nationaliteit, buiten de EU-15 en westerse 

landen. Dankzij de geplande backtesting zal het Vlaams Parlement dit kunnen op-

volgen. Op het vlak van gender zijn de verhoudingen duidelijk, en het gevolg is 

een duidelijke vooruitgang in de jongste jaren.  

 

Het experiment ter zake in het kader van de slate funding heeft gewerkt, maar 

achteraf werd vastgesteld dat de data van de afgelopen drie jaar daarmee al cor-

respondeerden. Voor alle categorieën is al een derde van de makers vrouwelijk. 

Het VAF zal nu meer sensibiliseren. 
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  Vlaams Parlement 

Met betrekking tot Streamz wijst Karla Puttemans op een studie die de kabinetten 

en het departement hebben besteld over de hele audiovisuele sector en al zijn evo-

luties. In het jaarverslag verwijst het VAF naar een interim-oplossing om Streamz nu 

al als volwaardige partij mee te nemen, als niet-lineaire Vlaamse omroeporganisatie.  

 

 

Elisabeth MEULEMAN, 

voorzitter 

 

Manuela VAN WERDE 

Klaas SLOOTMANS, 

verslaggevers 
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Vlaams Parlement 

Gebruikte afkortingen 

CJM Cultuur, Jeugd en Media 

DPG (historisch) De Persgroep 

EFAP European Forum for Advanced Practices 

FoCI Fonds Culturele Infrastructuur 

Howest Hogeschool West-Vlaanderen  

JEF Jeugd en Film 

SBS Scandinavian Broadcasting System 

SERV Sociaal-Economische Raad van Vlaanderen 

STEAM Science, Technology, Engineering, Arts and Mathematics 

STEM Science, Technology, Engineering and Mathematics 

VAF Vlaams Audiovisueel Fonds 

VESOC Vlaams Economisch Sociaal Overlegcomité 

VRT Vlaamse Radio- en Televisieomroeporganisatie 

vte voltijdsequivalent / voltijdequivalent 

 


